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ÚVOD 

 

 
Hněvotín, obec s celkovou rozlohou 1 173 ha, leží v okrese Olomouc 

v Olomouckém kraji v nadmořské výšce 244 m. Podle statistického výkazu žilo 

v obci k 31. 12. 2017 celkem 1808 obyvatel. Průměrný věk obyvatel je 38 let.  

Obec má velmi dobrou občanskou vybavenost – mateřskou školu pro 78 dětí, 

základní školu s kapacitou 225 žáků, dva obchody s potravinami a smíšeným 

zbožím, jeden s průmyslovým zbožím, restauraci, místní knihovnu, sportovní areál, 

kulturní dům, Dům s pečovatelskou službou a sídlo České pošty. V obci ordinuje 

dětský lékař i praktický lékař pro dospělé. Občanům se nabízí i velké množství 

příležitostí pro sportovní a společenské vyžití.  

 

V posledních letech bylo postaveno několik desítek rodinných domů, obec se 

rozrostla o nové ulice a zájem o další výstavbu trvá, i pokud jde o stavby 

v průmyslové zóně na okraji obce ve směru do Olomouce. Podle údaje z Obecního 

úřadu Hněvotín je v současnosti v Hněvotíně 550 domů.  
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UDÁLOSTI V ČESKÉ REPUBLICE 

 
V únoru roku 1992 se Československo připojilo k internetu, 13. února roku 2017 to 

tedy bylo 25 let. K připojení sloužila tehdy telefonní linka vedoucí k internetovému 

uzlu v rakouském Linci. Maximální teoretická rychlost připojení byla 9,6 Kb/s. Pro 

srovnání, kdybychom si dnes chtěli touto rychlostí stáhnout celovečerní film o 

velikosti 1,5 GB, což většina domácností hravě zvládne do 10 minut, trvalo by nám 

to přes dva týdny. Se vznikem samostatné České republiky v roce 1993 byla zřízena 

doména cz. Jistě stojí za to poznamenat na stránky kroniky několik podstatných 

momentů z vývoje internetu: 

 

1995 — Internet se stává veřejnou sítí. 

2002 — Čtenáři si poprvé mohou otevřít českou verzi encyklopedie Wikipedia. 

Objevuje se připojení Wi-Fi. 

2003 —  ADSL – širokopásmový internet po pevné lince 

2009 — Do Česka proniká Facebook (rozsáhlý webový systém sloužící ke 

komunikaci mezi uživateli sdílení multimediálních dat, udržování vztahů a zábavě).  

2017 — Tzv. rychlý internet si může pořídit téměř každý. Pouze v příhraničních 

horských oblastech je tato možnost slabší. 

 

23. května 2017 dostal doživotně odsouzený vězeň Kajínek rozhodnutím 

prezidenta republiky Miloše Zemana milost a byl propuštěn na svobodu. Kajínkův 

případ je v české historii prvním případem, kdy byl institut prezidentské milosti 

využit k osvobození někoho, kdo byl odsouzen za nájemné vraždy. Milost byla 

udělena pod podmínkou, že se do sedmi let od jejího udělení nedopustí jakéhokoli 

trestného činu. Propuštění Kajínka z vězení sledovaly televizní stanice v přímém 

přenosu a předháněly se v „aktuálnosti“ přinášených informací, před kamerami se 

vyjadřovali lidé, kteří věřili v Kajínkovu nevinu, takže se z něj stala mediální 

hvězda. Opět se ukázalo, jak silnou moc média mají. 

 

Květen byl poznamenán i vládní krizí. Na jejím začátku bylo přijetí premiéra 

Sobotky na Pražském hradě. Prezident republiky Miloš Zeman „připravil“ 

ceremonii pro převzetí demise vlády, kterou ovšem Sobotka nepodával. Celá 

situace vyústila ve velmi trapný okamžik, který České republice pošramotil i 

mezinárodní reputaci. 24. května podal demisi ministr financí Andrej Babiš. 

Reagoval tak na kampaň, která se kolem něj vytvořila. 

 

Česká republika byla v Evropské unii poslední zemí, kde bylo zatím možné 

provozovat čistě kuřácké restaurace bez dalších zvláštních opatření. 31. května 

2017 vstoupil v platnost zákon o ochraně zdraví před škodlivými účinky 

návykových látek. Ten zakazuje kouření ve všech vnitřních prostorách provozoven 

stravovacích služeb, sportovišť a zábavních prostorech, dále na nástupištích nebo 

v prostředcích hromadné dopravy. Návrh zákona byl přijat sice přijat už před 5 lety, 

tehdy byl ale v rámci vládní koalice odmítnut. 

  

Následující přehled ukazuje, jak se postupně omezovalo kouření: 
 

1995:  ČR výrazně omezila reklamu tabákových výrobků. 

2003:  V ČR mizí tabáková reklama z novin, billboardů, sponzoringu kulturních a  

            společenských akcí. 
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2004:  Irsko jako první země na světě přijímá zákon o zákazu kouření ve všech  

            uzavřených veřejných prostorách. 

2005:  V ČR vstupuje v platnost zákaz prodeje tabákových výrobků osobám  

            mladším 18 let. 

2012:  ČR ratifikuje Rámcovou úmluvu Světové zdravotnické organizace, a to jak  

            poslední členská země Evropské unie. 

2016:  Je vydána směrnice Evropské komise, podle níž musí varování o  

            škodlivosti kouření pokrývat v podobě textu a fotografií 65 % přední i  

            zadní strany krabičky. 

 

Následující přehled ukazuje spotřebu cigaret v ČR (kusy na 1 obyvatele): 

rok 2009    2071 

      2011   1988 

      2013   1904 

      2015        2010 

 

Od 1. září 2017 vešel v platnost zákon, podle něhož nemají být podél silnic 1. třídy 

a dálnic umístěny reklamní billboardy. Majitelé byli včas informováni — už 

novela zákona z roku 2012 stanovila, že v ochranném pásmu podél dálnic (250 m) 

a silnic 1. třídy (50 m) nesmí být žádné poutače. Majitelé nejenže termín nedodrželi, 

ale naopak zvolili jakousi formu protestu „proti tvrdosti této novely“ a překryli 

billboardy státními vlajkami. Takže ten „pestrý les“ kolem komunikací zůstává a je 

otázkou, zda vůbec někdy zmizí. 

 

Občas se objeví výsledky nějakého průzkumu, které si kladou za cíl zjistit, jak se 

v České republice žije. I letos jeden takový uspořádala Poštovní spořitelna. 

Dotázala se 1 500 Čechů, jak jsou spokojeni se svým životem. Čtyři pětiny 

z dotázaných jsou spokojeny, dokonce 9 Čechů z 10 zvládá snadno pokrýt své 

základní výdaje. Průzkum vyvrátil představu, že jsme národem morousů a věčných 

nespokojenců. Nejvíce spokojeni jsou mladí lidé ve věku 18–24 let, nejvíce 

nespokojenosti je v generaci lidí mezi 45–54 lety, protože mají na svých bedrech 

starost jak o děti, tak o stárnoucí rodiče. Průzkum také ukázal, že je rozdíl ve 

finančním chování v Praze a v regionech. S příjmem velmi obtížně vyjde každý 

jedenáctý dotázaný. (Právo 27. 5. 2017) 

 

20. a 21. října proběhly volby do Parlamentu České republiky. Do volebních 

místností přišlo 60, 84 % voličů. Vítězem voleb se stalo hnutí ANO, které se 29, 64 

% získalo 78 křesel, na 2. místě skončila ODS s 11, 32 % a 25 křesly, 3. překvapivě 

získala Pirátská strana s 10, 79 % a 4. místo obsadila Svoboda a přímá demokracie 

(SPD) s 10, 64 %. Do Parlamentu se ještě dostaly KSČM, ČSSD, KDU – ČSL, 

TOP 09 a STAN. 

 

Delší dobu se mnozí z nás pozastavují nad tím, jak v České republice roste počet 

obřích logistických center. Celková plocha moderních skladových prostor dosáhla 

v Česku 6,75 milionů čtverečních metrů, což se dá přirovnat k ploše zhruba tak 

velké jako 170 Václavských náměstí. Ministerstvo životního prostředí ve své 

zprávě uvádí, že už je v naší zemi zastavěno bezmála 11 % celkové plochy území 

ČR. 
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29. října se nad republikou přehnal orkán Herwart, který způsobil 3571 poruch na 

zařízení distribuční soustavy ČEZ. Nejčastějším typem škod byly poruchy 

způsobené pádem stromů a větví do vedení, na některá místa nebylo možné přijet 

s těžkou technikou. Kalamitní stav trval celkem 62, 5 hodiny. Z pohledu počtu 

odběratelů bez elektřiny se jednalo o čtvrtou nejhorší kalamitu v historii ČEZ 

Distribuce. 

 

Kvůli omezení vývozu zboží do Ruska stoupla ve druhé polovině roku dramaticky 

cena másla. Dosud stálo 250 g másla kolem 35 Kč, teď se však vyšplhala už přes 

50 Kč. ČSÚ zveřejnil následující přehled o spotřebě másla na osobu a rok: 

1936 1965 1980 1982 1990 2000 2015 

5,7 kg 8,3 kg 9,4 kg 10,0 kg 8,7 kg 4,1 kg 5,5 kg 

 

V prosinci se v Praze-Troji zřítila lávka přes Vltavu. Tato nehoda vedla k tomu, že 

byly kontrolovány desítky lávek nejen v Praze, ale i dalších městech, a bylo 

zjištěno, že mnohé jsou v havarijním stavu. 

 

V prosinci se novým českým premiérem stal Andrej Babiš.  
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OBECNÍ ÚŘAD 
 

 

Členové zastupitelstva byli zvoleni v roce 2014. 

 

Starosta                           Ing. Jaroslav Dvořák 

1. místostarosta               Miloslav Antl 

2. místostarosta               Ing. Libor Blaťák 

člen zastupitelstva           Ing. Naděžda Krejčí 

                                          Petr Niessner 

                                          MUDr. Pavla Hluší 

                                          Ing. Vilém Koníček 

                                          Roman Piňos 

                                          Ing. Jozef Novák 

Kontrolní výbor:         

Ing. Jozef Novák, Petr Rosmaník, Jana Mlčochová 

Finanční výbor:             

Petr Niessner, Lucie Přikrylová, Martin Skácel 

Výbor pro výstavbu obce a dopravu: 

Ing. Libor Blaťák, Zdeněk Filip, Milan Horyl, Jiří Macoun 

Výbor pro kulturu, sport a práci se zájmovými složkami: 

Miloslav Antl, Ing. Tomáš Dostál, Mgr. Dana Dostálová, Milan Krejčí, Petr 

Pokorný 

Výbor pro životní prostředí a zemědělství: 

Ing. Naděžda Krejčí, Radovan Bajgar, Darja Perůtková 

Výbor pro občanské záležitosti: 

MUDr. Pavla Hluší, Mgr. Jana Mádlová, Mgr. Iveta Šutová 

Výbor pro školství a mládež: 

Ing. Vilém Koníček, Mgr. Radka Dudová 

Výbor pro zaměstnanost a služby: 

Roman Piňos, Pavel Perůtka, Jiří Petr 

 

Zaměstnanci OÚ 

účetní, pokladní              Jana Svobodová 

účetní                                      Iveta Vyroubalová 
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stavební práce                   František Karger, Vítězslav Horáček, Jaroslav Čtvrtlík 

                                                    

Smlouvu o pracovní činnosti mají s OÚ uzavřenou: 

Zdenka Slehová                  uklízečka 

Jarmila Dostálová  knihovnice 

Ing. Petr Procházka  IT 

Raisa Kočí  uklízečka a topička 

Manželé Švecovi  údržba zeleně 

Věra Modráková  údržba zeleně 

Božena Hubáčková      údržba zeleně 

 

 

Během kalendářního roku se uskuteční vždy šest veřejných zasedání obecního 

zastupitelstva, na programu jsou pravidelné body jednání – kontrola usnesení, 

zpráva starosty o činnosti za uplynulé období a diskuse.  

 

Protože si v roce 2018 si připomeneme výročí 940 let od první písemné zmínky o 

Hněvotíně, navrhli zastupitelé připravit Dny obce Hněvotín. Kromě setkání 

s rodáky i příznivci Hněvotína navrhli zastupitelé na únorovém zasedání zadat 

historikům z Palackého univerzity vypracování dějin Hněvotína, protože žádnou 

podrobnější publikaci zatím Hněvotín – na rozdíl od okolních obcí – nemá. 

Předpokládá se, že náklady budou 300 000 Kč a bude vytištěno 800 kusů publikace. 

Dny obce v roce 2018 budou pak příležitostí ke slavnostnímu křtu knihy.  

Starosta předložil návrh, aby byty ve škole byly převedeny do kategorie služební 

byty. 

Zastupitelé rozhodli o výši dotací: 

* na dětský tábor – pro každé dítě 400 Kč 

* na pomník západnímu odboji v Topolanech – 30 000 Kč 

* dar obci Lutín ve výši 20 000 Kč – obec Lutín realizovala úpravy povrchu 

původní polní cesty podél ČOV 

 

16. zasedání v dubnu kromě jiného odsouhlasilo konec přijímání žádostí o změnu 

v novém územním plánu obce. Doposud bylo (od 11. 10. 2016) podáno 26 žádostí, 

všechny byly předány k vyjádření a případnému zapracování do nového návrhu 

Územního plánu obce Hněvotín. 

Byl přijat návrh předsedy výboru pro školství a mládež, aby obecní úřad odměnil 

žáky ZŠ za dobré známky a reprezentaci školy formou vstupenek do olomouckého 

aquaparku.  

 

V úvodní zprávě o činnosti OÚ si v červnu starosta obce posteskl, že přetrvávají 

problémy s parkováním osobních vozidel v obci, s černými skládkami, především 

posečená tráva se neuklízí. Pokud jde o situaci v ubytovně, jsou v ní momentálně 

ubytováni spíše lidé se zdravotními potížemi, takže nebyly zaznamenány nějaké 

stížnosti na chování. Obecní úřad ale rozhodně odmítá záměr některých firem 
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z okolí, aby se v ubytovně poskytlo místo budoucím plánovaným zaměstnancům 

z Ukrajiny a Rumunska. O tomto stanovisku bude vedení obce firmy informovat.  

V domech již dosluhují vodoměry a bude potřeba instalovat nové. Místostarosta 

Antl navrhl, aby byly zakoupeny již vodoměry dálkově odečitatelné (dosud 

obcházeli zaměstnanci obecního úřadu jednotlivé domácnosti a stav na vodoměru 

zapisovali). 

  

V celém Česku vznikla řada neziskových organizací, které se velmi často obracejí 

na obecní úřad se žádostí o finanční příspěvek na svoji činnost. Vedení obce většinu 

těchto žádostí zamítá, protože jde často o instituce, které jsou v jiném kraji. Přesto 

zastupitelé schválili částku 7 500 Kč pro Linku bezpečí. Hlavním důvodem byl 

fakt, že Linka bezpečí slouží především dětem. 

 

V závěru zasedání se vedla diskuse o návrhu občanů bydlících v ulici Za Hřištěm, 

aby se přesunuly plánované tenisové kurty, protože umístění v bezprostřední 

blízkosti domů zvýší hlučnost a prašnost na zahradě i v bytě. Starosta obce uvedl, 

že se postupuje podle plánu, o kterém dotčení věděli už při koupi stavebního 

pozemku. Přesto navrhl, aby se ještě uskutečnila schůzka starosty s obyvateli. O 

výsledku bude informovat na příštím zasedání zastupitelstva.      

 

Srpnové 18. zasedání projednalo smlouvy a dodatky ke smlouvám, rozhodlo o 

zvýšení nájemného v obecních bytech z dosavadních 23,82 Kč/m² na 37 Kč/m², 

výjimkou zůstává služební byt v hasičské zbrojnici, kde je stanoveno nájemné 55 

Kč/m².  

 

S informacemi k novému územnímu plánu obce vystoupil starosta Jaroslav 

Dvořák. Uvedl, že pokud by obec vyhověla všem došlým žádostem, zvýšil by se 

počet rodinných domů v obci přibližně o 100 a tím i počet obyvatel o dalších 

přibližně 500 osob. To už je pro obec neúnosné a nereálné, pro dostavbu rodinných 

domů se bude využívat především prostor v prolukách, zahradách a vhodných 

mezerách v současné zástavbě. Vzhledem k výhodné poloze a vybavenosti je 

Hněvotín také lákadlem pro další společnosti, které žádají o místa na další výstavbu 

provozoven. Podle požadavků by to představovalo zábor asi 25 ha orné půdy, u 

rodinných domků pak asi 10 ha. A to už je situace, která by se podepsala na 

životním prostředí obce.  

 

V diskusi pan starosta odpověděl na otázku, jak dopadla schůzka s obyvateli ulice 

Za Hřištěm. Schůzky se nezúčastnili všichni obyvatelé, vedení obce prokázalo, že 

výstavba probíhá podle územního plánu. V případě potřeby bude změřena hladina 

hluku, ovšem až po dostavění kurtů. 

 

Na 19. zasedání 10. října byl předložen návrh vyrovnaného rozpočtu na rok 2018 

ve výši 30 860 000 Kč, opět se jednalo o pokračujícím zpracování nového 

územního plánu obce. 

Příjemnou zprávou pro všechny motoristy z Hněvotína je určitě informace o tom, 

že byl akceptován požadavek na vyjmutí dálničního úseku mezi Olomoucí a 

sjezdem na Hněvotín ze zpoplatnění. V roce 2016 na tento krátký úsek totiž město 

Olomouc zapomnělo, proto se obec hned na začátku roku 2017 obrátila na 

Ministerstvo dopravy se svou žádostí, v polovině září už Ministerstvo dopravy 

vydalo seznam 5 úseků, které budou od 1. ledna 2018 vyjmuty ze zpoplatnění. Jak 
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už to ale bývá, zásluhu na tom si připsali zástupci města Olomouce, kteří 

v Olomouckém deníku prezentují, jak se jim to povedlo.   

 

20. zasedání se konalo 12. prosince. Byl na něm po úpravách schválen rozpočet 

obce, rozpočet Základní školy a Mateřské školy Hněvotín, příspěvek Mikroregionu 

Kosířsko ve výši 13 920 Kč na akci Společně pro rozvoj kraje pod Kosířem. V 70. 

letech byl v obci postaven pomník padlým ve 2. světové válce. Tyto oběti je třeba 

i dnes připomínat hlavně mladé generaci, nemělo by se ale také zapomínat, že 

v Hněvotíně po válce žili a pracovali vojáci, kteří se přímo osvobozovacích bojů 

zúčastnili. Dnes jsou již zemřelí, ale zaslouží si, aby jejich jména nebyla 

zapomenuta a abychom jim projevili úctu.  Proto byl schválen návrh na zhotovení 

a umístění pamětní desky občanům, kteří bojovali při osvobozování naší vlasti ve 

2. světové válce. Deska bude odhalena v den 100. výročí vzniku ČSR, tedy 28. října 

2018. 

 

Zastupitelé také rozhodli o rozdělení dotací pro rok 2018 jednotlivým spolkům, 

organizacím a zájmovým sdružením. V seznamu je uvedeno 24 subjektů, výše 

dotace se pohybuje v rozpětí od 5000 Kč do 500 000 Kč: 

5 000 Kč: SDH, MS Blata, SRPŠ, Vlčata, ČČK, Senioři, Mažoretky, skupina 

BABA, Beruška, Spolek ProVás, Spolek Čechů z Volyně a jejich přátel, Dračí lodě, 

Hospic na Svatém Kopečku; 

10 000 Kč: Římskokatolická farnost Hněvotín, Sociální služby pro seniory 

Olomouc, ZŠ Vrbátky na soutěž „Starostův hanácké vdolek“; 

8 000 Kč: Prázdninový tenisový kurs pro děti; 

20 000 Kč: Přespolní běh FIT RUN Hněvotín 2018; 

40 000 Kč: Vedení kolektivních kroužků (florbal, kopaná); 

do 50 000 Kč: Prázdninový tábor Spolku ProVás Hněvotín (400 Kč/dítě) 

174 000 Kč: Činnost Mikroregionu Kosířsko; 

500 000 Kč: TJ FC Hněvotín  

  

Jednání zastupitelstva obce v roce 2017 navštívilo celkem 102 občanů, největší 

účast mělo červnové zasedání, kdy jich přišlo 24. Bohužel se většinou jedná stále o 

tytéž občany.  

Ostatní ale mohou ke své dobré informovanosti využít především webové stránky 

obce, na nichž jsou všechny důležité dokumenty i události, a také pravidelně 

vydávaný Zpravodaj obce Hněvotín.  

 

Ten vychází 6x ročně, pokaždé v nákladu 600 kusů. Příspěvky do Zpravodaje 

posílají především členové zastupitelstva, vedoucí jednotlivých zájmových 

sdružení a školských zařízení. Ve většině příspěvků se chtějí autoři podělit o 

dosažené úspěchy, informují o plánovaných akcích, ale sem tam se objeví i kritické 

postřehy, protože se vyskytují věci, které nám vadí. V posledních číslech to byly 

problémy se špatně zaparkovanými auty, nepořádkem kolem kontejnerů, 

exkrementy psů a koní na chodnících, příp. vozovce. Obecní úřad každoročně na 

úpravu veřejného prostranství věnuje dost velkou finanční částku, proto je 

lhostejnost některých spoluobčanů až zarážející.  

Konečná podoba Zpravodaje je v rukou dlouholetého redaktora – pana Milana 

Krejčího.  
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OBYVATELSTVO 

 
V lednu 2017 žilo v Hněvotíně 1791 osob, v závěru roku to už bylo 1808 obyvatel.  

Jak se jejich počet měnil, to ukazuje přiložená statistická tabulka: 

 
Zemřeli tito naši spoluobčané: 
Mlčochová Mária 96 let 

Pytlíčková Marie 94 let 

Tesařová Růžena 92 let 

Psotová Helena  78 let 

Spurný Jaroslav  72 let 

Konečná Jindřiška 71 let 

Mlčochová Jana 71 let 

Seichter Miroslav 71 let 

Čtvrtlík Jiří 69 let 

Švachová Hedvika 64 let 

Vyroubal Ladislav 59 let 

Huňka Leo 48 let 
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VÝSTAVBA 
 

Jestli patříte k těm, kdo se pro časové zaneprázdnění projdou vesnicí jen občas, 

určitě vás překvapí, co je v ulicích nového, kolik dalších staveb přibylo, kolik jich 

bylo opraveno, kde se právě něco zvelebuje. Za strohým výčtem, který si můžeme 

jednou za dva měsíce přečíst ve Zpravodaji obce a který je i součástí zápisu 

v kronice, se skrývá spousta hodin příprav, jednání, dohadování či obhajování, ale 

důležitý je především záměr, se kterým se to vše děje, a to je spokojenost obyvatel. 

 

 

V roce 2017 měl výbor pro výstavbu na starosti tyto akce: 

 

* dokončení dvou podkrovních bytů v Domě s pečovatelskou službou 

* instalace lanové dráhy na dětském hřišti ve sportovním areálu 

* dokončení víceúčelového hřiště s tartanovým povrchem – pro tenis, florbal,  

   házenou, … 

* revitalizace ulice K Floriánku – uložení živičného povrchu, zřízení parkovišť a  

   chodníků, nové veřejné osvětlení 

* výsadba zeleně na Malém Klupoři, dokončení veřejného osvětlení   

* nové šatny ve škole: Po dlouhých letech zmizely ze suterénu školy šatny –  

   klece, na které mnozí bývalí žáci s nostalgií vzpomínají. Už tedy patří historii.     

   Místo nich teď stojí v řadách skříňky. Celý suterén byl přebudován – položena  

   nová dlažba, zabudován podhled s vestavěným osvětlením. 

* úprava a doplnění dětského hřiště u hasičské zbrojnice 

* renovace stolu pro ping-pong na hřišti TJ (síťka i pálky jsou v restauraci  

   Na Hřišti) 

* modernizace interiéru kulturního domu: v přízemí nový kuchyňský nábytek a 

výčepní zařízení, nové kuchyňské přístroje; modernizace obřadní síně; 
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FIRMY  

 
WANZL, s.r.o. 

 

K 1. listopadu 2017 měla firma 426 zaměstnanců, v roce 2017 bylo nově přijato 

170 pracovníků, naopak 89 jich pracovní poměr ukončilo. Firma využívá také 

agenturních pracovníků (cizinců), v průměru 80 v jednom měsíci. Od 13. 7. 2017 

poskytuje firma všem zaměstnancům, kteří personálnímu oddělení doporučí své 

známé a pomohou tak obsadit volné pracovní pozice, náborový příspěvek. Do 1. 

listopadu získalo příspěvek 18 zaměstnanců, s jejich přispěním firma přijala 21 

nových pracovníků. 

 

Studentům Sigmundovy střední školy strojírenské nabídla firma možnost 

pracovních brigád o sobotách, nebo po domluvě také během týdne. 

V březnu vydal Stavební úřad v Lutíně rozhodnutí o umístění autobusových 

zastávek Wanzl 1, Wanzl 2. Na výstavbě se společnost dohodla s obcí Hněvotín a 

převzala odpovědnost za realizaci stavby, obec Hněvotín se následně bude starat o 

údržbu obou zastávek. 

 

12. října byl otevřen nový závod 2D, kam se soustředí precizní výroba drátěných 

plochých dílů pro celou Evropu. Rozlohou 6 500 m² patří k dalším velkým 

investicím české pobočky. Paralelně s výstavbou závodu 2D byla vybudována i 

retenční nádrž pro zachycení dešťové vody ze zpevněných ploch a střech výrobního 

areálu. Do samotné stavby závodu a do úpravy komunikací vložila firma 130 

milionů korun. 

 

Díky přístavbě závodu a místa pro retenční nádrž se na konci března podařilo odkrýt 

část sídliště datovaného do mladší doby železné, tzv. laténské kultury. Pracovníci 

Archeologického centra Olomouc zkoumali pozůstatky čtyř mělce zahloubených 

obytných chat, tzv. podzemnic, zásobní jámy a jámy po různých sloupových 

konstrukcích, celkem 13 objektů. Byly nalezeny stovky zlomků keramických 

nádob, přesleny, zlomky železných nástrojů, zvířecí kosti a hrudky tzv. mazanice – 

přepálené hlíny sloužící jako izolační materiál. Další památky po Keltech byly 

v této části Hněvotína objeveny v roce 2016 při výzkumu ploch pod komunikací 

k rodinným domům a pod halou nové firmy Clean4you. V jedné zásobní jámě byly 

nalezeny zbytky nádob z pozdějšího období, a to z doby římské. Váží se 

k pozůstatkům germánského osídlení ze 3. století n. l., které zde bylo zjištěno již 

předchozími výzkumy. Výzkum z roku 2017 se tak stal důležitým pramenem 

k poznávání nejstarší historie tohoto regionu. 
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JEZÍRKA BANAT, s.r.o. 

Firma má v současné době 20 zaměstnanců. Velikostí, vlastním skladem a 

především nabízeným sortimentem je jediná svého druhu v České republice. 

Prodává okrasné ryby, vodní a bahenní rostliny, příslušenství pro jezírka, substráty, 

dekorace. Všechny produkty lze koupit buď v obchodě v Hněvotíně, nebo je možná 

objednávka na e-shopu. Realizační skupina zajišťuje servisní práce, stavbu jezírka 

na klíč, montáže filtrací pro jezírka, zakázkovou výrobu z plastu, laminátu, nerezu, 

nabízí také odbornou asistenci při budování jezírka. Své služby neustále rozšiřuje, 

zlepšuje kontakt se zákazníky. 

 

KONTEJNERY MÜLLER, s.r.o. 

Firma působí v odpadovém hospodářství, nabízí kontejnerovou dopravu, zemní 

práce, autodopravu, prodej písku, štěrku a recyklátů. V jejím vozovém parku jsou 

zákazníkům k dispozici nákladní auta MAN pro náklad do 3,5 t a 6,5 t, VOLVO do 

8,5 t, 60 kontejner s obsahem 2 m³ až 20 m³. Firma velmi dobře spolupracuje 

s Obecním úřadem Hněvotín. Pomáhá zapůjčením techniky, ve svém areálu 

umístila kontejnery, do nichž mohou občané Hněvotína dávat velkoobjemový 

odpad. 

 

GEMO, s.r.o. 

Sídlo společnosti je v Olomouci, její působnost však zahrnuje území celé České 

republiky a také Slovensko. V současné době disponuje 500 stálými zaměstnanci. 

V roce 2017 došlo k reorganizaci výroby vznikem tří samostatných výrobních 

divizí: Divize Čechy, Praha; Divize Morava, Slovensko a Divize specializovaných 

středisek. V katastru obce Hněvotín má firma svůj logistický park. V něm se 

nachází zázemí pro autodopravu, zámečnické a železářské pracoviště, skladovací 

prostory stavebních materiálů, bednicích prvků a staveb. 

 

EVERLIFT, s.r.o. 

Ve své nabídce má firma prodej, montáž a servis hydraulických nakládacích jeřábů. 

Vyrábí valníky, sklápěče, nosiče kontejnerů, kontejnery, odtahové nástavby. 
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JUNGHEINRICH, s.r.o. 

Hněvotínská pobočka této firmy má působnost na celé Moravě. Nabízí zaměstnání 

asi 30 zaměstnancům, z nichž 6 pracuje přímo v sídle firmy, další pracují jako 

technici v terénu. 

Firma zajišťuje prodej, servis, bazar a pronájem vysokozdvižných a 

nízkozdvižných vozíků, nabízí tvorbu projektů skladů, dodává náhradní díly, 

baterie a nabíječky. 

 

FAMO, s.r.o. 

Firma vyrábí průmyslová a garážová vrata, vnější a vnitřní průmyslové dveře, 

automatické závory a parkovací systémy. Výrobu zajišťuje 5 zaměstnanců. 

 

MADE GROUP, a.s. 

Tato firma provozuje svou činnost v objektu, který má pronajatý od společnosti 

Mrazírny. Je firmou s jediným českým majitelem, působí na 3 pobočkách, a to 

v Praze, výrobním závodě v Polici nad Metují a v Hněvotíně. Na Moravě působí od 

roku 1998, nejprve v Olomouci, od roku 2010 v Hněvotíně. 

Zabývá se distribucí chlazených a mražených potravin po celém území Moravy a 

Slezska. Nabízí také prodej zboží příchozím zákazníkům. 

Firma má v současné době 46 zaměstnanců. 

 

BAPA, s.r.o. 

Společnost BAPA, s.r.o. je součástí významné české potravinářské společnosti 

Hamé s.r.o. 

Hlavním výrobním programem je výroba chlazených hotových jídel, obloženého 

pečiva a studené kuchyně. Výrobu realizují ve svých výrobních závodech 

v Letohradu, kde se vyrábí bagety a sendviče, a v Hněvotíně se připravují hotová 

chlazená jídla. Závod koupila společnost Hamé na jaře roku 2011. V portfoliu jejích 

výrobků najdeme obchodní značku Apetit, Simple Fresh, Hamé Life Style, či plno 

dalších privátních značek, se kterými se můžeme setkat po celé České i Slovenské 

republice. V současné době zaměstnává BAPA okolo 250 zaměstnanců, z nichž asi 

80 pracuje v hněvotínské provozovně. 
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TESA, s.r.o. 

 Společnost vyrábí průmyslová těsnění a prodává těsnicí materiály. 

 

CLEAN4YOU, s.r.o. 

 

Tato společnost byla založena v roce 2010 a zpočátku nabízela specializované 

čištění a generální opravy retailového vybavení. V letech 2012—2015 rozšířila svůj 

program o zakázkovou a sériovou výrobu manipulačních a logistických produktů, 

úpravu a zpracování hutní oceli, představila novou značku sportovního vybavení 

Workoutland.cz. V roce 2016 začala firma s výstavbou nových výrobních a 

kancelářských budov v Hněvotíně. Provoz byl zahájen v červnu 2017. 

 

 

 

Informace o jednotlivých firmách byly převzaty z jejich webových stránek, popř. 

podnikového časopisu. 

 

 

 

 

  



16 

 

 

SLUŽBY 

 
Obec Hněvotín je velmi dobře dostupná hromadnou dopravou. Jezdí sem spoje 

linky Olomouc — Slatinice, Olomouc — Čechy pod Kosířem, Olomouc — Lutín 

a Lutín — Těšetice.  Cena plného jízdného činí 21 Kč, jízdenka platí 60 minut a je 

platná i v Městské hromadné dopravě v Olomouci. 

 

Zdravotní péči zajišťuje MUDr. Jiří Novák, praktický lékař pro dospělé, a dětský 

lékař MUDr. David Vydra. Své ordinace mají v budově kulturního domu. 

 

V Domě s pečovatelskou službou je zatím k dispozici 16 bytů.  Jejich obyvatelům 

zajišťuje služby firma Sociální služby pro seniory z Olomouce. Kromě jiného má 

na starosti i dovoz obědů, které připravuje školní jídelna ZŠ. 

 

Potraviny a smíšené zboží mohou občané nakupovat v prodejně Konzum a nově 

zrekonstruované prodejně na náměstí – Qanto. Další sortiment je možné koupit v 

Řeznictví U Všetičků, prodejně Průmyslové zboží. V obci je restaurace Na Hřišti, 

další restaurace v kulturním domě a u zastávky u kruhového objezdu. 

 

Kosmetické služby nabízí paní Petra Dostálíková. 

 

Místní knihovnu vede paní Jarmila Dostálová, otevřeno bývá vždy v úterý od 16 

do 19. 30 hodin. V knihovním fondu je beletrie i literatura naučná pro děti a 

dospělé. V roce 2016 bylo zaregistrováno celkem 257 čtenářů, v roce 2017 jich 

bylo už 266. Celkem si čtenáři vypůjčili 2 313 knih, každý týden přijde v průměru 

15 zájemců. Ročně je na doplnění knihovního fondu věnováno asi 10 000, z toho 

přibližně 6 000 Kč pochází z rozpočtu obce. Suma se zdá být poměrně vysoká, ale 

jestliže si uvědomíme, že dnes se cena jedné knihy pohybuje běžně kolem 300 Kč 

(beletrie), nepořídí se zase tak velké množství výtisků. Proto je důležitá i 

meziknihovní výměna, která probíhá 3x ročně. Od roku 2017 knihovna odebírá 

časopis Téma. 
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA 

 
Ředitelem školy byl ve školním roce 2016/2017 Mgr. Vladimír Čuka, statutární 

zástupkyní Mgr. Vlasta Nováková. 

 

Na 1. stupni vyučovaly Alena Zapletalová, Dana Andrlíková, Ivana Hegrová, Jitka 

Vlčková, Radka Dudová, speciální pedagožka Radmila Linková, na jejíž místo 

nastoupila od 1. března 2017 Tereza Berková. 

 

Na 2. stupni vyučovaly Andrea Macíková (od 1. 2. MD), Veronika Bláhová (zástup 

za MD), Iveta Šutová, Heda Kratochvílová, Lenka Žibritová, Dana Kacálková (do 

31. 12. 2016) a od 1. ledna 2017 se na 2. stupeň vrátil pan učitel Pavel Pekař, který 

byl v 1. pololetí asistentem pedagoga. 

 

Ve škole působilo 6 asistentů pedagoga: Barbora Anna Štěpánková, Pavel Pekař 

(do 31. 12. 2016), Pavlína Indráková, Iva Vychodilová (od 1. 1. 2017), Renata 

Krytinářová (od 1. 2. 2017), Zuzana Řeháková (od 13. 3. 2017). 

 

Ve školní družině byly Kateřina Kuchrýková, Věra Vymlátilová a Luisa Čevorová. 

 

Provoz školní jídelny zajišťovala vedoucí Ilona Niessnerová, od 1. 7. 2017 

nastoupila jako vedoucí paní Pavlína Forstová. Pracovnicemi provozu byly 

Vratislava Procházková, Zdena Sváková a Ivana Kovářová. 

 

Správními zaměstnanci byli školník František Stejskal a uklízečky Dana Trbušková 

a Petra Navrátilová. 

Jako účetní a sekretářka pracovala Milada Bernatová. 

 

Do školské rady bylo zvoleno těchto 6 členů: 

zástupci zřizovatele:              Ing. Vilém Koníček a MUDr. Pavla Hluší 

zástupce rodičů:                     Hana Ošťádalová a Mgr. Lucie Přikrylová     

zástupci pedag. pracovníků:  Mgr. Ivana Hegrová a Mgr. Iveta Šutová 

 

Školní rok zahájilo 171 žáků, během roku přišli 2 žáci, takže k 30. srpnu byl počet 

žáků 173. Porovnáme-li to s předcházejícími lety, je vidět, že se situace ve stavu 

žáků velmi zlepšila. Podíl na tom samozřejmě má výstavba nových domů v obci, 

ale i to, že škola nabízí dětem se speciálními vzdělávacími potřebami možnost 

integrace skupinové, či individuální. 

 

V budově školy se nachází 9 kmenových učeben, jedna učebna výpočetní techniky, 

školní dílna, tělocvična.  Ve venkovním areálu slouží pro výuku rovněž školní 

pozemek a sad, především školní družina v odpoledních hodinách využívá zahradu 

a v nově vybudovaném altánu je možné vyučovat především v horkých dnech. 

 

O prázdninách prošel celkovou rekonstrukcí prostor v suterénu budovy, kde byly 

staré šatní kóje nahrazeny moderními skříňkami. Všichni, kdo do hněvotínské školy 

chodili, si je pamatují, staly se jistým symbolem. Při srazech abiturientů to bylo 

místo, kde se nejvíc vzpomínalo, a dokonce se slzami v očích. To když se po 

Sametové revoluci přijeli do Hněvotína podívat bývalí obyvatelé z Německa. Pro 

jednoho z nich to byl největší zážitek, protože to bylo něco, co zůstalo přesně tak, 
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jak to měl v paměti. Tehdy to pro nás moc pochvalně nevyznělo, stejně pak i 

v dalších letech poukazovali bývalí žáci, že „už by se s tím mělo něco dělat“. Teď 

už může být škola i na tuto část budovy pyšná. 

 

Výuka probíhá podle Školního vzdělávacího programu, v tomto školním roce 

nebyly vyučovány volitelné, ani nepovinné předměty. Během roku se uskutečnila 

celá řada projektů, žáci navštívili vzdělávací pořady v olomouckých divadlech, 

kinech, porovnali své vědomosti a dovednosti ve vědomostních a sportovních 

soutěžích pořádaných v rámci okresu, nebo partnerských škol.  

 

Škola se zapojila do nového projektu Nenech to být, jehož podstatou je možnost 

anonymního upozornění na šikanu či jiné rizikové chování a následné upozornění 

školy, která pak může v daném případě jednat. Ve zprávě o činnosti školy se uvádí, 

že vedení školy řešilo problémové chování dvou žáků 9. ročníku, proto byl poprvé 

vypracován Individuální výchovný plán, který se u obou žáků ukázal jako účinný. 

Jeho nezbytnou součástí byly pravidelné schůzky s oběma žáky a jejich zákonnými 

zástupci. 

 

Kvůli hrubému chování některých žáků k pedagogům se škola obrátila na Linku 

pomoci pedagogům. Její pracovníci potvrdili, že jednání žáků má rysy šikany a celá 

záležitost byla předána České školní inspekci. Ta ve škole provedla kontrolu řešení 

situace a v závěrečné zprávě doporučila postupy a organizační změny, které by 

měly vést k zamezení nevhodného chování žáků. Opakovaně se řešila i situace, kdy 

se k některým vyučujícím nevhodně chovaly celé třídní kolektivy.  

 

Je patrné, že i když škola zajistila celou řadu preventivních programů s tematikou 

mezilidských vztahů, tato problematika je velmi závažná a vyžaduje spolupráci 

školy, odborníků i rodiny. 

 

Škola nabídla celou řadu zájmových kroužků, některé — mažoretky, gymnastika, 

dřevomodeláři — jsou v nabídce již tradičně, přibyly však i další, např. Angličtina 

pro 1. a 2. ročník, Veselá věda. Ve spolupráci se SŠSS v Lutíně byl připraven 

Kroužek mladých techniků, který vedla paní učitelka Šutová. 

 

Pokud se v obci pořádá nějaká akce, je téměř pravidlem, že se do ní zapojí i děti ze 

školy. Ať už se jedná o pravidelné akce, jako jsou Vítání občánků, Rozsvícení 

vánočního stromu, Slet čarodějnic, Drakiáda, plesy zájmových organizací, či o akce 

mimořádné, mezi které patřila návštěva prezidenta Miloše Zemana. Jejich 

vystoupení, popř. pomoc organizátorům se vždy velmi líbí a bývají zaslouženě 

odměňovány potleskem, nebo pochvalou. 

 

Od roku 2008 je škola zapojena do projektu Adopce na dálku, dívka Priya z Indie 

dostává příspěvek na vzdělání. Žáci i rodiče podporují i další dobročinné projekty. 

 

1. září 2016 vešla v platnost novela školského zákona, podle níž v přijímacím řízení 

na střední školu uchazeči vykonají jednotné zkoušky absolvováním didaktického 

testuz českého jazyka a literatury a z matematiky. Uchazeč si mohl podat přihlášku 

až na dvě střední školy, vykonat zkoušku na každé z nich a ve výsledku přijímacího 

řízení se zohledňoval lepší výsledek. 
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Úplné základní vzdělání získalo 7 žáků školy. 3 byli přijati na střední školu 

s maturitou, 4 žáci byli přijati do učebních oborů. Na víceletá gymnázia odešli 2 

žáci z 5. ročníku a 2 žáci ze 7. ročníku. 

 

Rozpočet školy zahrnoval příjmy 2 185 529 Kč (dotace na provoz od OÚ, dotace 

na platy, úroky, dary, výnosy ost., školné), výdaje činily 2 142 131 Kč. 

 

 

MATEŘSKÁ ŠKOLA 

 
Ve školním roce 2017/2018 bylo v mateřské škole zapsáno 79 dětí, z toho 7 dětí 

bylo ve věku do tří let.  

 

V pedagogickém sboru byly paní učitelky Jarmila Dostálová, Ilona Vyroubalová, 

Ivona Vrbíková, Petra Novotná, Petra Macharová, Kateřina Velclová.  

 

Protože podle novely Ministerstva školství byly přijaty i děti ve věku do tří let, byla 

zavedena i pozice chůvy, která se o děti starala a pomáhala jim, byla jí Veronika 

Mifková. O přijímání tak malých dětí se vedla v odborné veřejnosti velká diskuse, 

některé školky je obhajovaly, ostatní byly ale proti, svá tvrzení zdůvodňovaly 

učitelky především nezralostí dětí. 

 

Marta Poláková a Pavlína Bernátová byly provozními zaměstnankyněmi. 

 

Během roku se podařilo připravit celou řadu akcí, které doplňovaly běžnou denní 

náplň. Mezi nejzdařilejší patřily: S dráčkem na Velký Kosíř, Návštěva Sluňákova, 

Pracovní dílničky, Ježčím krokem celým rokem, Mikulášská nadílka, Zahradní 

slavnost a rozloučení s předškoláky, školní výlet do Bludova. Některé umělecké 

soubory přijely přímo za dětmi do školky.  

 

V tomto školním roce byla koupena sedací souprava do oddělení nejstarších dětí, 

dále povlečení, prostěradla a ručníky.  K dispozici je i nový počítač. Mateřská škola 

je velmi dobře vybavena i učebními pomůckami, různé stavebnice a hračky se 

dokupují i během školního roku. 
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ZÁJMOVÉ ORGANIZACE A SPOLKY 

 
SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 

 

V roce 2017 měl spolek 83 členů, z toho bylo 21 žen a mladých hasičů 26. Výroční 

valná hromada se uskutečnila v lednu 2017. Starostou spolku byl Petr Krupáš, 

náměstkem Ing. Jozef Novák, velitelem Lukáš Burďák a členy výboru Michal 

Bernát, Vladimír Lepař, Kamil Navrátil, Ivana Navrátilová, Petra Navrátilová, 

František Piňos, Jiří Osladil a Josef Studený. 

 

Během roku byla jednotka povolána k 10 událostem, 2krát k požáru, 4krát 

k technické pomoci a 4krát k ostatním událostem (požární dozor při Sletu 

čarodějnic, na soutěži Fit Run Hněvotín, příprava ledové plochy). 

 

Při údržbě a čištění hydrantů, údržbě techniky, hasičské zbrojnice a při přípravách 

akcí pořádaných hasiči, obcí a dalšími zájmovými organizacemi odpracovali hasiči 

3 314 hodin, na kterých se v součtu zúčastnilo 251 členů. Uspořádali sběr železa, 

pomohli při úklidu Hněvotínských skal. 

 

Největší událostí v tomto roce byla oslava 125. výročí založení SDH v Hněvotíně 

spojená se svěcením praporu u sochy sv. Floriána a oceněním členů SDH.  

 

Akce pořádané pro spoluobčany se již tradičně setkávají s velkým zájmem a svou 

návštěvností jednoznačně vedou. Na Hasičský ples přišlo 270 hostů, Stavění a 

kácení máje celkem 600 osob, na taneční zábavu v prosinci přišlo 260 osob. 

 

 

MS ČČK 

 

Organizace měla k závěru roku 2017 69 členů. Životní jubilea oslavilo 13 členů. 

Členská schůze se uskutečnila na začátku roku a jako vždy byla doplněna 

přednáškou se zdravotní tématikou.  

 

Činnost je zaměřena hlavně na aktivní využívání volného času a vzdělávací 

aktivity.  Vzhledem k tomu, že některé členky jsou i aktivními tanečnicemi ve 

skupině BABA, je jasné, že se všechny podílely na tradičních kulturních akcích 

v obci — např. Setkání seniorů, Hodové zábavě. Nechyběly ani při přípravě 

Výstavy ovoce, zeleniny a včelařství a s jejich zkušenostmi a ochotu se počítalo i 

při předvánočním pečení se žáky 1. stupně. V tomto roce byl pro členy a ostatní 

zájemce připraven výlet do valašských kopců, v Karolínce si účastníci prohlédli 

sklárnu a sklářské muzeum, zájemci si mohli vyzkoušet zdobení pohárků a na 

Sklářském jarmarku si pak vybrali dárky pro blízké. Z Karolínky se přesunuli za 

poznáním do Vizovic, tentokrát ne do palírny, ale do zámku.  

 

Společně se vydali na divadelní představení do Těšetic. O své cestovatelské zážitky 

se na březnové přednášce „Senegal a Gambie – Afrika pro začátečníky“ podělil 

Radovan Bajgar ml.  

 

 



21 

 

 

TANEČNÍ SKUPINA BABA 

Paní Jitka Ponížilová, vedoucí a zároveň duše celé skupiny, přichází nejen s novými 

choreografickými nápady, ale má velkou zásluhu i na tom, že se skupina 

představuje jak při akcích v Hněvotíně, tak sbírá zkušenosti i obdiv při 

vystoupeních v dalších místech regionu. K nácviku se „děvčata“ scházejí jednou 

týdně, nechybí jim elán a dobrá nálada a při tanci možná i zapomínají na neduhy, 

které se v seniorském věku hlásí čím dál častěji. Pochvalu si zaslouží také za to, že 

nechybí u žádné akce v obci, buď tančí, nebo pomáhají s občerstvením. 

V červenci se skupina BABA účastnila přehlídky seniorských tanečních skupin ve 

Velkém Týnci. 

 

 

SPOLEK ProVás HNĚVOTÍN 

 

I v roce 2017 se spolkové akce zaměřily na oživení a udržování přátelského soužití 

rodin žijících v naší obci. Cílem bylo uspokojování kulturních, sportovních a 

volnočasových aktivit dětí i celých rodin. Na ozdravném pobytovém táboře byly 

děti vedeny ke vztahu k přírodě a základním hodnotám lidského života. V březnu 

děti s rodiči vyrobili velikonoční slepici, košík se třemi vejci – vše v maxi 

velikostech a k tomu 3metrovou pomlázku. Ozdoby byly umístěny před mateřskou 

školu, děti z MŠ ještě přidaly vlastnoručně malované kraslice.  

 

V květnu se na hřiště TJ vrátilo opět promítací plátno, zájemci mohli vidět 

animovaný film Robinson Crusoe, před prázdninami se ještě promítal film pro 

dospělé diváky – Bezva ženská na krku a dětem opět animovaný film Trollové.  

  

O letních prázdninách se činnost spolku soustředila hlavně na tolik oblíbený dětský 

tábor. Ani se nechce věřit, že pohádková říše Za devatero horami přivítala 90 dětí 

a 20 dospělých, kteří si sedm dní v krásném prostředí Pastvin náležitě užili. S tím, 

co všechno dělali, čím se bavili, jsme se mohli kromě zprávy ve Zpravodaji obce 

seznámit i na malé výstavě připravené při příležitosti Rozsvícení vánočního stromu 

obce. V předvánočním období se zájemci vydávají Po stopách zlatého prasátka do 

okolí Hněvotína. Vycházka je určena dětem, ale možnosti trochu si odpočinout od 

předvánočního shonu využijí rádi i dospělí. 

Vedení spolku oceňuje, že se vše daří také díky finančnímu příspěvku 

z Olomouckého kraje.  

 
 

 
TJ FC HNĚVOTÍN, z. s.  

 

Členskou základnu tvořilo v roce 2017 87 členů nad 18 let. Do soutěží 

organizovaných Fotbalovou asociací České republiky bylo aktivně přihlášeno 38 
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benjamínků, 16 starších žáků, 15 dorostenců a 16 mužů v Krajském přeboru. 

V Okresním přeboru reprezentovalo klub 23 hráčů v II. lize Malé kopané a 8 mužů 

v I. lize mužů Veteránů. Celkem sedm týmů se zúčastnilo fotbalových soutěží. 

Benjamínci startovali ve dvou kategoriích – nejmladší ve věku 5–6 let a mladší ve 

věku 7–8 let, dorostenci hráli okresní přebor a obsadili krásné 2. místo, muži 

v Krajském přeboru Olomouckého kraje nakonec obsadili10.místo, malá kopaná a 

veteráni v Okresním přeboru. Jak se uvádí v hodnocení sezony ve Zpravodaji obce, 

potýká se klub s nedostatkem chlapců v kategoriích mladších i starších žáků. Týmy 

proto do soutěží přihlášeny nebyly. Dorostence trénoval Michal Barčík, trenéra Ivo 

Lošťáka u mužů vystřídal Petr Kobylík. Velký dík patří všem trenérům kategorie 

benjamínci – Zdenku Filipovi, Jiřímu Sovovi, Pavlu Dostálovi a Antonínu 

Vánskému Pětačtyřicetiletou tradici má v Olomouckém kraji malá kopaná (malý 

fotbal), výběr nejlepších hráčů svádí souboje s ostatními týmy v nejvyšší soutěži 

— Superlize. Velkou část týmu tvoří současní nebo bývalí hráči TJ FC Hněvotín, 

svého zástupce v kádru – Jakuba Krejčího — má i hněvotínský malý fotbal. 12. 

listopadu se v posledním podzimním utkání představil favorit soutěže z Prahy. 

Zápas do svého programu zařadila Česká televize. 

 

Činnost fotbalových oddílů by nebyla možná bez podpory jednotlivců, firem, obce 

Hněvotín, OFS, Olomouckého kraje. Ve fotbalové sezoně odtrénovali sportovci asi 

960 hodin, malí i velcí fotbalisté odehráli 50 zápasů, při kterých procestovali 

celkem 4000 km po Olomouckém kraji. 

 

Klub celoročně spolupracuje se základní školou, nabízí jí možnost využití 

sportovišť. V březnu uspořádal tradiční Ples sportovců, v červnu opět zorganizoval 

Sportovní den obce s oblíbenými soutěžemi s názvem Gladiátor obce. V létě se 

utkaly dvojice tenistů v soutěži Hněvotínský hrnec. Dvojice Karel Brachtel a Ivo 

Lošťák porazila ve finále Mojmíra Doležala a Jiřího Šulce.  

Ročně potřebuje TJ FC Hněvotín na sportovní činnost 1,7 mil korun, které 

získává: 

 

 Z rozpočtu obce 500 000 Kč 

 Členské a mládežnické poplatky    95 000 Kč 

 Vstupné, pronájmy sportovišť 120 000 Kč 

 Příjmy z FAČR 150 000 Kč 

 Hospodářská činnost (restaurace, reklamy…) 560 000 Kč 

 Dotace MŠMT, Olomoucký kraj, OFS 180 000 Kč 

 Sponzorské dary   95 000 Kč 
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VLČATA 

 

  
 

Třebaže se Družina mladých myslivců kvůli zaneprázdněnosti svého vedoucího 

pravidelně v roce 2017 nescházela, do okresního kola soutěže O zlatou srnčí trofej 

vyslala své zástupce. Nejlépe si vedl Filip Klvaňa, který v kategorii B získal první 

místo.  

 

MYSLIVECKÝ SPOLEK BLATA HNĚVOTÍN 

 

Od 1. května 2017 je novým předsedou spolku Luděk Nezhyba, finančním 

hospodářem byla zvolena nově přijatá členka Barbora Mrakavová. Členové spolku 

se po celý rok starali o zvěř v honitbě, zkrmilo se 28 q ječmene, 30 q zlomkové 

pšenice, 1 q soli a 6,5 t řepy. V sezoně bylo uloveno 34 lišek (z toho 11 norováním), 

5 jezevců, 7 kun a 7 strak. Podle informací v srpnovém Zpravodaji obce byl na 

červencové schůzi zvolen jednatel spolku – Libor Konečný. 

 

V červnu se členové spolku pustili do úprav areálu Výrovka v Hněvotínských 

skalách, který je veřejnosti volně přístupný. Aby si příchozí mohli v areálu i 

odpočinout, zabudovali další lavice a stoly, k dispozici je i volně přístupná udírna 

a ohraničené ohniště. Návštěvníci jsou v areálu vítáni, myslivci si jen přejí, aby zde 

udržovali pořádek. Další skupina v tento den osazovala silnici mezi Hněvotínem a 

Lutínem pachovými ohradníky, které mají zabránit zvěři v pohybu na vozovce. 

 

 V listopadu se sešli členové spolku na první společné vycházce, na ni pozvali i 

hosty z okolních honiteb a z jihomoravské obce Sedlec. Přítomné čekalo pět lečí, 

lovil se zajíc, bažant kohout, kachna a zvěř zákonem povolená. Při výřadu před 

kulturním domem ležela v ohrádce z chvojí ulovená zvěř — jedna kachna, osm 

bažantích kohoutů, šest zajíců a jedna liška. Králem honu byl vyhlášen Alois 

Hrubý. Další vycházku si členové naplánovali na 26. prosince – tedy na Štěpána. 

Protože nebyl sníh potřebný pro lepší obeznání škodné, nepřinesla vycházka žádný 

úlovek škodné, což bylo v plánu. Ale podle slov Rudolfa Krče přispěla ke 

znovunabytí fyzické kondice po vánočním hodování. 

 

 

DECHOVÁ HUDBA JIŘÍHO PAVLÍČKA 

 

Dechová hudba navazuje na tradice známé dechové hudby Sigmy Lutín. V širokém 

okolí je součástí různých kulturních akcí – hodových oslav, hasičských programů, 

církevních a pietních událostí, koncertních vystoupení. V roce 2017 kapela doplnila 

nástrojové obsazení a obnovila svůj repertoár. V současné době hraje v tomto 

složení: Jiří Pavlíček, Zdeněk Zapletal, Antonín Dočekal, František Pleva, Ladislav 

Baloun, Metoděj Pacák – křídlovky a trumpety; Josef Riedinger, Vlastimil Nevrlý, 

Petr Pokorný, Břetislav Škrabal – tenory a trombony; Jiří Krumpolec, František 
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Vyroubal, Karel Chvatík – klarinety; Václav Trávníček – bass; Jiří Pavlíček, 

Zdeněk Horák, Antonín Spurný – bicí; Zdeněk Zapletal, Vlaďka Zlámalová, Petra 

Vystavělová – zpěv. Technické zajištění je starostí Pavla Zlámala a postavou 

nejdůležitější je kapelník Jiří Pavlíček.  

 

 

Informace o činnosti organizací a spolků byly získány osobní účastí kronikářky na 

akcích, ze zpráv funkcionářů (jsou přílohou kroniky) a ze Zpravodaje obce 

Hněvotín. 
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ŘÍMSKO-KATOLICKÁ FARNOST 

 
Tříkrálová sbírka vynesla v Hněvotíně 38 637 Kč, olomouckém děkanátu 

1 437 034 Kč, v celé olomoucké arcidiecézi asi 25 mil. Kč, v celé České republice 

téměř 100 mil. Kč. Na postní dobu, která začala 1. března, vyhlásila Charita sbírku 

Postní almužna. Ve všech kostelech v České republice se sbírají příspěvky pro 

pomoc chudým lidem a zejména rodinám s více dětmi. Pomoc je určena lidem 

žijícím na území místní farnosti. 

  

V pátek 9. června se již poosmé konala akce Noc kostelů. Zájem byl tentokrát 

menší než v předchozích letech, přesto kostel v Hněvotíně navštívilo asi 80 

zájemců. Největší zájem byl tradičně o prohlídku věže kostela, asi 20 posluchačů 

si vyslechlo ukázky hry na varhany.  

 

17. září se na faře konalo setkání rodičů a dětí a ostatních farníků. Pro děti byla 

připravena soutěž a další zábavné aktivity. Výuka náboženství probíhala v tomto 

roce od 22. září na faře, vyučovala katechetka Mgr. Dana Pazderová. 5. listopadu 

proběhla při mši svaté oslava svátku patrona farnosti – sv. Leonarda. 25. listopadu 

vyráběli zájemci adventní věnce. Ty se prodávaly 3. prosince a výtěžek byl odeslán 

na Charitu. Jak informoval pan farář Krumpolc ve zpravodaji obce, farnost se 

připravuje na opravu krovu a střechy kostela. Některé části krovu jsou narušené, 

plechová krytina dosluhuje, je nutná její výměna za pálenou tašku. Oprava bude 

technicky i finančně náročná, farnost se bude snažit získat dotace, aby se s pracemi 

mohlo začít již v příštím roce. 
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SPOLEČENSKÝ ŽIVOT V HNĚVOTÍNĚ 

 
Rok 2016 byl pro obec Hněvotín velmi významný, podařilo se uskutečnit celou 

řadu projektů, akcí společenských i sportovních a vyvrcholením bylo získání titulu 

Vesnice roku Olomouckého kraje 2016. Zdálo by se, že přišel čas na chvíli zpomalit 

tempo. Už na závěrečných zasedáních obecního zastupitelstva bylo ale jasné, že 

jeho členové mají spoustu nápadů, jak pokračovat, co zlepšovat a ani v roce 2017 

„neusnout na vavřínech“. 

 

Přibližně 200 dospělých a dětí se po silvestrovské noci vydalo 1. ledna na tradiční 

Výšlap do Hněvotínských skal. Mlhavé počasí zabránilo sice výhledu do okolí, ale 

zase jsme mohli obdivovat nádhernou námrazu na keřích a stromech.  Bohaté 

občerstvení, které připravil pan Čestmír Všetička se svými pomocníky, přišlo velmi 

vhod.  

Poprvé jsme přivítali nový rok slavnostním ohňostrojem před kulturním domem, 

zatímco v letech minulých jsme se jím loučili naopak s rokem starým. Tentokrát 

byl ohňostroj i s hudebním doprovodem, což byl pro všechny přihlížející obrovský 

zážitek.  

 

V lednu i únoru bylo poměrně mrazivo a díky hněvotínským hasičům, kteří 

v tomto období udržovali velmi kvalitní ledovou plochu ve sportovním areálu, si 

mohli Hněvotínští po dlouhé době opět užít bruslení do sytosti. Není však známo, 

jestli plochu využil k tréninku i tým Rolbaři, který změřil v Lutíně síly v přátelském 

utkání s výběrem tvořeným lutínskými fotbalisty. Po hodině a půl zápas skončil 

remízou 14:14, která byla podle Petra Krupáše – jednoho z hněvotínských hráčů – 

spravedlivým vyjádřením poměru sil na ledové ploše. Rolbaři hráli v této sestavě: 

P. Krupáš, L.Burďák, R. Jánský ml., J. Osladil, M. Mrakava, D. Piňos, L. Slovák, 

O. Čoček, M. Vyroubal, O. Běhalík, A. Novotný a L. Stawaritsch. 

 

12. ledna přijal prezident republiky Miloš Zeman na Pražském hradě 

představitele vítězných obcí v soutěži Vesnice roku 2016. Naši obec zastupovali 

starosta Jaroslav Dvořák a místostarosta Miloslav Antl. V několika minutách panu 

prezidentovi Hněvotín představili a zároveň využili této příležitosti a pozvali pana 

prezidenta na návštěvu Hněvotína. Slíbil, že při návštěvě Olomouckého kraje do 

obce zavítá. 

 

Jako první zahájil plesovou sezonu 21. ledna Pyžamový ples, letos již popáté 

v pořadí. Výborná hudba, skvělé občerstvení, bohatá tombola, vystoupení skupiny 

BABA – to vše bylo připraveno pro tanečníky. Pořadatelé ale prožili velké 

zklamání, protože přišlo jen 30 zájemců. Zdá se, že se ples v této podobě konal 

naposledy. 

 

V sobotu 4. února se před hasičskou zbrojnicí konaly poprvé Vepřové hody 

spojené s ukázkou domácí zabijačky. Prvotní impuls přišel od zastupitelů obce, 

kteří si vzali na starost vše, co souviselo s hygienickými předpisy, a další práce se 

ujali Vítězslav Horáček, Jaroslav Čtvrlík ml., Lukáš Burďák a František Karger. 

V časovém předstihu uvařili jelita, jitrnice, tlačenku, ovar, zabijačkovou polévku, 

to vše se prodávalo ve stáncích a během dvou hodin bylo vyprodáno. Velkým 

zážitkem pro většinu návštěvníků byla ukázka domácí zabijačky pod taktovkou Víti 

Horáčka. Jeho práci do mikrofonu komentoval a vysvětloval místostarosta Miloslav 
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Antl, což mnozí určitě přivítali, protože viděli zabijačku poprvé. Sychravé počasí 

bylo sice trochu nepříjemné, ale kdo si chtěl posedět a popovídat se známými, mohl 

využít vyhřívaného stanu, kde dokonce hrála k poslechu kapela MišMaš. 

 

Od 5. února pokračoval každou neděli v sále kulturního domu taneční kurz, letos 

pro začátečníky a pokročilé. Za 10 lekcí zaplatil každý účastník 800 Kč. 

V sále kulturního domu byly uspořádány v průběhu měsíců února a března plesy 

Hasičský, Myslivecký a FC Hněvotín.  

 

Vítání občánků se uskutečnilo 18. února. Přivítáno bylo pět ze šesti pozvaných 

dětí – čtyři chlapci a jedna holčička. 

 

V neděli 5. března zavítal do našeho kulturního domu divadelní spolek Za dveřmi 

z Náměště na Hané. Pro příznivce amatérského divadla si připravil komedii 

Nikolaje Vasiljeviče Gogola Revizor. 

 

24. března byly už poosmé v tradičním Hněvotínském koštu hodnoceny soutěžní 

vzorky pálených produktů – slivovice, meruňkovice, hruškovice, jabkovice a 

dalších. Odborná porota vybrala jako nejlepší slivovici Vlasty Novákové a Dušana 

Blechty, z ostatních pálenek vyhrála pálenka z ryngle Vladimíra Mačáka.  Ve 

veřejné soutěži uspěla slivovice Jiřího Petra, z ostatních pálenek meruňkovice 

Radka Lepaře. 

V březnu byla uzavřena prodejna potravin u autobusové zastávky, kterou jsme znali 

od počátku jako Večerku.  

V sousedních Topolanech byl 6. dubna slavnostně odhalen pomník Aloisi 

Klevarovi, Janu Maršálkovi, Cyrilu Sklenářovi a Františku Muzikantovi. Tito 

čtyři muži krátce po okupaci v roce 1939 odešli bojovat proti nacistickému režimu. 

Podařilo se jim 6. června ilegálně překročit hranici do Polska. Po krátké době 

vstoupili do cizinecké legie, po moři se pak dostali do Francie, kde po vypuknutí 2. 

světové války vstoupili do nově vznikající 1. československé divize. 

Do jejich osudů pak zasáhl překotný vývoj vojenských událostí. Francie padla a 

byla rozdělena. Většina zahraničních vojáků se odsud snažila dostat do Velké 

Británie.  

V případě čtyř mužů z Topolan to vyšlo třem. Alois Klevar na území poražené 

Francie zůstal a nadále pak působil ve francouzském partyzánském hnutí. Jeho tři 

spolubojovníci se do Velké Británie dostali a sloužili u Královského letectva, pouze 

František Muzikant nejprve působil u obrněné brigády, nakonec ale i on přešel k 

letcům.  

Jan Maršálek svou odvahu zaplatil životem, v roce 1941 zahynul v mořských 

vlnách u Skotska. Zbývajícím třem bylo dopřáno vrátit se po válce domů ke svým 

rodinám.  

Zbytek života prožili v Topolanech, nebo v nedalekém Hněvotíně. 

Slavnostního odhalení pomníku, jehož autorem je sochař a restaurátor Milan 

Polián, se účastnili zástupci města Olomouce, představitelé komise městské části 

Topolany, starosta obce Hněvotín, zástupci Olomouckého kraje a Armády České 

republiky. Na místě bylo také množství obyvatel Topolan včetně blízkých 

rodinných příslušníků čtyř bojovníků proti nacismu. O důstojnou atmosféru se 
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postarala Vojenská hudba Olomouc, v závěru ceremoniálu nad hlavami přítomných 

dvakrát proletěla dvojice bitevníků L-159. 

V prostorách topolanské hasičské zbrojnice byla připravena výstava fotografií a 

dokumentů z účasti obyvatel obce v protinacistickém odboji. 

Na 21. dubna bylo přichystáno Jarní setkání důchodců. Zatímco na podzim bývá 

setkání trochu oficiálnější – přeje se jubilantům – jarní je spíše volnou zábavou 

všech, kdo mají chuť se pobavit, zatančit si a taky zazpívat. Nemalou zásluhu na 

výborné zábavě mají děvčata z Červeného kříže, která se postarala o občerstvení, 

skupina BABA, hudba skupiny Naostro a také zastupitelé – Miloslav Antl, Naďa 

Krejčí a Pavla Hluší, kteří se nebáli vystoupit na podium se svými pěveckými a 

tanečními kreacemi.  

 

K závěru dubna už u nás neodmyslitelně patří Stavění máje, které připravují 

členové SDH v Hněvotíně. I tentokrát sehrálo svou roli počasí. Nebývale studený, 

a hlavně na dešťové srážky bohatý poslední dubnový týden způsobily, že byl termín 

této tradiční akce přesunut z plánované soboty na neděli 30. dubna. Tím si ovšem 

hasiči smůlu nevyčerpali. Již podruhé postavili na prostranství před hasičskou 

zbrojnicí dvě májky – kromě klasické vysoké také jednu pro mladé hasiče – a právě 

ta neušla „pozornosti nenechavců“, kteří ji zlomili. 

 

V pátek 19. května se po několikaleté přestávce na podium v sále kulturního domu 

vrátily děti ze základní školy. Připravena byla Akademie ke Dni matek. Do 

bohatého programu se zapojili opravdu všichni a zaplněný sál jejich především 

sportovní a taneční vystoupení odměňoval bouřlivým potleskem.    

 

Na 25. května připravil spolek ProVás promítání filmu Robinson Crusoe na 

ostrově zvířátek. Navázal tak na úspěch letního kina z minulého roku. Nezůstalo 

jen u jednoho promítání, další následovalo opět na hřišti FC Hněvotín 9. června – 

film Bezva ženská na krku – a 23. června – film Trollové.   

 

3. června bylo při Vítání občánků zapsáno 7 dětí – 6 chlapců a 1 holčička – do 

Pamětní knihy obce Hněvotín. 

 

10. červen patřil oslavám významného výročí — Sbor dobrovolných hasičů 

Hněvotín slavil 125 let od založení. V průvodu obcí šli kromě hasičů i členové 

obecního zastupitelstva a mažoretky. Pan farář Krumpolc slavnostně vysvětil 

prapor, na jehož modré straně jsou slova „Založeno L. P. 1892“ a na straně červené 

„Sobě ku chvále, obci ku prospěchu, bližnímu ku pomoci“. V sále kulturního domu 

bylo přítomno asi 60 hostů. V krátkém projevu připomněl starosta SDH Petr 

Krupáš historické souvislosti vzniku jednotky a hovořil o její současnosti. Členskou 

základnu tvoří 19 lidí, výbor tvoří 11 členů. Náměstek Jozef Novák zmínil, že 

v novodobé historii byl nejnáročnější rok 1997, když došlo k velkým povodním a 

jednotka vypomáhala v zasažených místech. Následoval slavnostní akt ocenění 

pamětní medailí. Seznam oceněných je velmi obsáhlý, pamětní medaile převzali 

členové obecního zastupitelstva, bývalí starostové SDH, bývalí členové SDH i 

členové současní. Kompletní seznam je přílohou této kroniky. 
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17. června patřilo hřiště FC Hněvotín všem sportovcům, těm, kteří se věnují sportu 

pravidelně, i těm, kteří mají sport jen jako koníčka. Počasí bylo letos bohužel dost 

nepříznivé, větrno a chladno, a tak je třeba ocenit všechny ty, kteří si našli čas a na 

hřiště za sportovními zážitky přišli. 

Dopoledne proběhl fotbalový turnaj benjamínků, kterého se zúčastnilo 8 týmů – 

SK Bělkovice-Lašťany,FK Autodemont Horka, SK Náměšť na Hané, SK Šumvald, 

TJ Sokol Příkazy, HC Olomouc a dva domácí kolektivy. Systémem každý 

s každým bylo odehráno celkem 28 zápasů a vítězem se stal tým ze Šumvaldu, na 

2. a 3. místě se umístily domácí kolektivy. Všichni přítomní si organizaci celého 

turnaje velmi pochvalovali.  

Odpoledne už bylo vyhrazeno soubojům o Gladiátora obce, jeho 3. ročníku. 

V šesti disciplínách – hod oštěpem, přetahování lanem, kop míčem na cíl, hasičský 

útok, bludiště a hod vejcem – soupeřily 3 týmy dospělých a pět dětských družstev. 

Během celého dne přispívaly k dobré atmosféře svými vystoupeními mažoretky a 

pomponistky ze základní školy, rodiče fotbalových benjamínků zajišťovali 

občerstvení, výtěžek z prodeje byl věnován právě mladým fotbalistům. Vydařenou 

akci zakončil ve 22 hodin ohňostroj.  

 

1. července se uskutečnil první ročník závodu Fit Run Hněvotín, hlavními 

organizátory byli Jakub Kryško a Jakub Lenert. Motto znělo – Běh pro celou 

rodinu. Na 4km trati si muselo na 100 dospělých závodníků poradit i s různými 

překážkami, ať už to bylo cvičení na Fit stezce nebo běh s kolečky. Na hřišti byly 

další sportovní soutěže připraveny i pro děti, kterých se přihlásilo téměř 70. 

 

6. července – to už panovalo pořádné vedro – jezdili hasiči s cisternou a kropili 

záhony kolem silnice, zalévali muškáty, umístěné v květináčích na sloupech 

veřejného osvětlení. 

 

Ve čtvrtek 10. srpna se Olomouckým krajem prohnala silná bouřka, o níž je zmínka 

v kapitole Počasí. Pozornost si tato událost zaslouží i v této části kroniky, protože 

silný poryv větru mezi třetí a čtvrtou hodinou ranní se opřel do budovy TJ FC 

Hněvotín, strhl plechovou krytinu z celé budovy nad šatnami, včetně hromosvodu. 

Krytina se „zastavila“ až na druhé straně silnice, kde jí v cestě stál osobní 

automobil. Zkázu pak dokončil silný déšť, zničen byl vysílač firmy Fofrnet, voda 

poškodila elektroinstalaci, sádrokartonové stropy v nedávno zrekonstruovaných 

šatnách. Škoda činí 500 000 Kč. 

 

31. srpna skončil provoz obchodu U Mlčochů, prodejna změnila majitele a od  

1. září začala celková rekonstrukce, jejíž dokončení bylo stanoveno na měsíc 

listopad. Zákazníci měli v tomto období možnost nákupu v Konzumu (vedoucí M. 

Skopalová) a v prodejně U Všetičků.  

 

Na vesnicích mají velkou tradici výstavy ovoce a zeleniny. Nejinak tomu bývalo 

dřív i v Hněvotíně, po sametové revoluci se ale rozpadla organizace Českého 

zahrádkářského svazu, zájem o společné akce opadl, a tak dost překvapil nápad 

zastupitelů obce vrátit se k této tradici. 22. a 23. září patřil sál kulturního domu 

Výstavě ovoce a zeleniny. Na stolech prezentovalo úrodu 14 vystavovatelů. 

Sortiment byl překvapivě velmi bohatý – rajčata, paprika, zelí, mrkev, pórek, 

brambory, švestky, hrušky, jablka, dýně. Na jmenovkách bylo jméno pěstitele, 
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název odrůdy ovoce, či zeleniny; ke slovu přišla i humorná pojmenování, např. u 

hroznů „nevzpomínám si, ale výborné“, „skleníkové velké“. 

Svého koníčka – včelařství – představil zájemcům pan Miroslav Ponížil, 

k ochutnání byly připraveny zeleninové saláty, polévka zelňačka, z červené řepy i 

dýňová a vzhledem k ročnímu období nemohl chybět ani burčák. Všichni 

organizátoři (manželé Antlovi a Šutovi, MUDr. Hluší, paní Jaroslava Dvořáková a 

Jana Sklenářová) udělali maximum ke spokojenosti návštěvníků. V pátek 

dopoledne si výstavu prohlédly i děti ze základní školy, přivítal je pan starosta, 

který využil příležitosti ke krátkému výkladu o tom, co všechno obnáší pěstování 

ovoce a zeleniny, kolik času a práce to „stojí“, než si na výpěstcích pochutnáme. 

Je však škoda, že počet návštěvníků nebyl vyšší.  

 

8. října hostoval v obci Divadelní spolek Bukovany s představením Strašidlo 

Cantervillské. Členové spolku u nás už slavili úspěch s hrou Babička v trenkách, 

proto se čekalo, že i tentokrát bude zájem velký. Sál však byl zaplněn jen 

z poloviny. Nabízí se otázka, proč tomu tak bylo, ale odpověď není jednoduchá. 

Možná nevhodný čas, pohodlnost, … Kdo ale chtěl, ten si čas našel a představení 

si určitě užil. 

 

20. a 21. října se konaly volby do Poslanecké sněmovny ČR. Celorepublikové 

výsledky jsou uvedeny v kapitole Události v ČR, zde uvedeme, jak jsme volili 

v Hněvotíně. V seznamu bylo zapsáno 1350 voličů, voleb se zúčastnilo 869 voličů, 

bylo odevzdáno 862 platných hlasů. Volební účast dosáhla 64 %. 

     Strana  Počet hlasů 

 

ANO 2011                                                          

 

271 

ODS 109 

SPD – Tomio Okamura 123 

Česká pirátská strana 77 

ČSSD 68 

KSČM 55 

KDU-ČSL 49 

STAN 36 

TOP 09 36 

 

Těchto 9 stran se dostalo do Parlamentu České republiky. Pro přehled uvádíme 

výsledky dalších stran: Strana zelených získala 9 hlasů, Strana svobodných občanů 

7, Realisté 6, Rozumní 3, Řád národa – vlastenecká unie 2, Cesta odpovědné 

společnosti 2, Sportovci 2, Strana práv občanů 2, Radostné Česko 1, ODA 1, 

Referendum o Evropské unii 1, Dobrá volba 2016 1, Sdružení pro republiku (M. 

Sládek) 1 hlas. 

 

Společenskou akcí s výborným ohlasem bylo již několikrát Podzimní setkání 

seniorů. Letos se zastupitelé rozhodli pro trochu jinou formu. Na 27. října pozvali 

známého zpěváka Jožku Černého s jeho cimbálovou muzikou Gracia. Sice to chvíli 

trvalo, než se „Hanáci rozkévali“, však se Jožka taky trochu podivoval, ale pak už 

známé písničky zpíval celý sál. 

 

Sdružení rodičů při Základní škole Hněvotín připravilo na 3. listopadu Podzimní 

hodovou zábavu.  



31 

 

 

1. prosince se před obecním úřadem opět rozsvítil vánoční strom. Ještě předtím ale 

prošel obcí od základní školy průvod Mikuláše s anděly a čerty, všichni si užili 

v sále kulturního domu karnevalový rej. Venku se zatím prostranství zaplnilo, u 

stánků bylo možno ochutnat z bohaté nabídky občerstvení, ovšem chtělo to trochu 

trpělivosti, protože zájem byl velký. 

Krátce před 19. hodinou vystoupily s krátkým programem děti ze základní školy, 

následovaly koledy, rozsvícení stromu a ohňostroj. Příprava celé akce je velmi 

náročná, i když „pořadatelský tým“ získal za ty roky už zkušenosti a ví, jak vše 

zvládnout. Zdá se však, že se v té bohaté nabídce trochu ztrácí atmosféra adventu.   

  

Ve čtvrtek 14. prosince byla po rekonstrukci trvající necelé čtyři měsíce otevřena 

prodejna u kruhového objezdu. Novým majitelem je firma Qanto, která na prodejní 

ploše 120 m² nabízí kompletní sortiment potravin, drogistického zboží a 

nealkoholických i alkoholických nápojů.  

 

Od předvánočního shonu si někteří chtějí odpočinout, proto ještě na 16. prosince 

připravil Sbor dobrovolných hasičů taneční zábavu. 

 

Vydařilo se i zábavné odpoledne, které pro děti ze školní družiny připravily členky 

ČČK v kulturním domě 20. prosince. Děti pekly vánočky, perníčky a běžné 

vánoční cukroví, mohly si na něm hned v sále pochutnat, nebo se s cukrovím 

pochlubit doma. Vyzkoušely si také slavnostní prostírání stolu a dočkaly se 

drobných dárků za nejhezčí výrobek. 

 

26. - 29. prosince proběhly Dny stolního tenisu, zájemci si mohli v sále kulturního 

domu zahrát, popř. trénovat a ve čtvrtek 28. prosince změřit své síly se soupeři ve 

Vánočním turnaji. Vydařená akce má velkou šanci na to, aby se z ní stala tradice. 

 

Rok 2017 se chýlil ke konci, vrcholil předvánoční shon v nákupních centrech, 

předvánoční úklid v domácnostech, ráno jsme pohledem z okna zjišťovali, že ani 

letos nebudeme mluvit o bílých Vánocích. Pořád ale Vánoce zůstávají 

nejočekávanějším a nejkrásnějším svátkem v roce. 
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NÁVŠTĚVA PREZIDENTA ČR MILOŠE ZEMANA 

 

Jednou ze zásadních událostí nejen v roce 2017, ale i v celé historii Hněvotína byla 

návštěva prezidenta republiky Miloše Zemana. Při návštěvách jednotlivých krajů 

zavítal prezident vždy i do obce, která zvítězila v roce 2016 v krajské soutěži 

Vesnice roku. Jakmile se členové obecního zastupitelstva oficiálním dopisem 

z Olomouckého kraje dozvěděli datum návštěvy — 20. března, mohli začít 

s přípravami.  

 

Bylo třeba rozhodnout, kde se uskuteční setkání prezidenta se zastupiteli a 

pozvanými hosty, kde se prezident setká s obyvateli obce a v neposlední řadě i to, 

jakou zvolit květinovou výzdobu, či jaké občerstvení bude panu prezidentovi a jeho 

doprovodu nabídnuto. Přípravami a očekáváním žila celá obec. Před kulturním 

domem bylo postaveno podium, v jeho pozadí byl velký plakát zachycující 

zajímavá místa obce Hněvotín.  

 

Program návštěvy byl přesně stanoven a bylo dost obtížné dodržet přesný časový 

harmonogram. V 15:45 přijela limuzína s doprovodnou kolonou před kulturní dům. 

Pana prezidenta přivítal starosta obce Ing. Jaroslav Dvořák, zazněla fanfára 

v podání Dechové hudby pana Pavlíčka a poté se prezident republiky setkal 

v klubovně se členy zastupitelstva obce a dalšími pozvanými hosty – především 

zástupci Olomouckého kraje, členů vedení firem v obci a také občanů Hněvotína, 

kteří vedou zájmové organizace. 

 

V krátkém vystoupení pan starosta Dvořák představil historii obce, její vývoj a 

firmy, které zde mají svá sídla. Hejtman Olomouckého kraje pan Ladislav Okleštěk 

ocenil práci hněvotínských zastupitelů a zmínil se i o tom, jak je v posledním 

období obtížné „udržet lidi na vesnici“. 

 

Pan prezident překvapil úvodní větou: „Vím o vás všechno. Vím o pelargoniích, o 

Hněvotínském koštu i o hněvotínských kočkách, dokonce jsem byl i poučen, co je 

krojidlo.“ Zároveň se pozastavil nad tím, že podle jeho zjištění je Hněvotín jedinou 

obcí Olomouckého kraje, v níž se zvýšila nezaměstnanost. 

 

Členka zastupitelstva Naďa Krejčí předala panu prezidentovi osobní dárek — 

fotografii, na níž je vyfocen s bývalým ministrem kultury Pavlem Dostálem. 

 

Pak už vyšel pan prezident před kulturní dům, kde na něj čekali občané Hněvotína 

i okolních obcí; mezi asi 300 diváky byli i dva návštěvníci, kteří zvednutou 

červenou kartou dávali najevo svůj nesouhlasný postoj k prezidentovi republiky. 

Po krátkém projevu se v diskusi občané zajímali o prezidentovy názory na současné 

dění. Dotazy se týkaly např. registrovaného partnerství, zabírání úrodné půdy pro 

výstavbu průmyslových budov, či toho, proč pan prezident obhajuje jednoslovný 

název Čechia pro Českou republiku. Na otázku, zda je pro přímou volbu prezidenta, 
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odpověděl, že nejen pro ni, ale i pro přímou volbu hejtmanů. Oživením byl i dotaz 

menšího chlapce, který se ptal, co má udělat, aby se stal také prezidentem. Na závěr 

se prezident podepsal do Pamětní knihy obce Hněvotín a dekoroval prapor obce. 

Poté převzal z rukou starosty pana Dvořáka dárek – dárkové balení slivovice a 

zapalovač s pouzdrem na cigarety.  

 

Poté se prezident Miloš Zeman rozloučil se členy zastupitelstva i obyvateli. 

 

Tato návštěva byla významným oceněním práce zastupitelů i občanů na 

rozvoji obce. 
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POČASÍ 
 

Leden 

S příchodem nového roku se ochladilo, teploty v noci klesaly k -18 ºC, přes den 

bylo kolem -10 ºC. Pořád jsme ale čekali na sníh. Ten napadl až 12. ledna, ale 

protože se oteplilo, vzápětí roztál. Většinou slunečné, ale mrazivé počasí trvalo až 

do konce měsíce. 

 

Únor 

1. února konečně pořádná sněhová pokrývka – asi 20 cm! Radost však netrvala 

dlouho, 5. února už nebylo po sněhu ani památky. Ale vrátily se mrazy, v závěru 

měsíce se oteplilo, přeháňky dešťové se střídaly se sněhovými. Na severu Čech byl 

dokonce vyhlášen 2. povodňový stupeň. 27. února naměřili v Karviné 17,7 ºC. 

 

Březen 

V prvním březnovém týdnu jsme už obdivovali sněženky kvetoucí na slunných 

místech a měli jsme pocit, že si jaro až moc pospíšilo. Zatímco ráno se teploty 

pohybovaly kolem nuly, přes den bylo opravdu teplo, až 14 º C. 

 

Duben 

Část lidové pranostiky – „duben, ještě tam budem“ se potvrdila, protože jsme 

naměřili přes den teploty 6 ºC, objevil se sněhový poprašek, foukal ledový vítr, 

pršelo. 27. dubna zažili v Čechách a na Vysočině sněhovou kalamitu, v Jeseníkách 

trápily obyvatele povodně. 

 

Květen 

Začátek měsíce byl teplotně normální, od 15. do 19. se ale rtuť teploměru vyšplhala 

k 26 ºC. Po krátkodobém ochlazení následovalo opět horké počasí s teplotami od 

25 º do 29 ºC. 

 

Červen 

Celý měsíc vládly vysoké teploty, 7. června byl na 140 pozorovacích stanicích 

zaznamenán tropický den, 12. června naměřili ve Strážnici 31,4 ºC, v Hněvotíně ve 

stínu 26 ºC. V období od 20. do konce měsíce opět vysoké teploty, ve Strážnici 

rekordních 35,1 ºC. Zdá se, že tvrzení meteorologů, že si budeme muset zvykat na 

daleko teplejší léto, se naplňuje. Spokojeni mohou být milovníci koupání, ale vedro 

s sebou v tomto roce bohužel nepřineslo zatím moc srážek, dokonce ani dříve téměř 

pravidelné bouřky z vedra zatím nebyly. To vše způsobilo, že na velké části 

republiky je velké sucho, které ovlivňuje především úrodu na polích. Je víc než 

jasné, že vodou musíme začít šetřit, a především hledat způsoby, jak ji udržet 

v krajině. 

 

Červenec 

Vysoké teploty až 32 ºC potěšily především děti, kterým začaly prázdniny. Až 10. 

července trochu zapršelo a v noci přišla bouřka. V polovině měsíce se noční teploty 

pohybovaly kolem 14 ºC, v posledním červencovém týdnu 3 dny pršelo, přechod 

do srpna už zase přinesl vysoké teploty – až 33 ºC. 
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Srpen 

„Ochladilo“ se na 26 ºC, v noci bylo kolem 16 ºC. Ve čtvrtek 10. srpna přišla mezi 

druhou a třetí hodinou ranní bouřka, jejíž větrné poryvy byly velmi silné. 

V Hněvotíně strhly z celé budovy (restaurace a šatny) na hřišti TJ FC Hněvotín 

plechovou krytinu. Ta se zastavila – bohužel – až o osobní automobil rodiny 

Běhalíkovy. Poškozen byl i vyzděný komín od krbu z restaurace, koncová nerezová 

část odtahu z digestoře kuchyně a dva nové komíny plynových boilerů ve sprchách. 

Větrem byl zničen vysílač firmy Fofrnet umístěný taky na střeše budovy. Silný déšť 

dokončil zkázu: voda vnikla do vnitřních prostor nedávno zrekonstruovaných šaten 

(náklady na rekonstrukci činily 1,4 mil. Kč), poničeno bylo asi 200 m² tepelné 

izolace stropu, voda zatekla do elektroinstalace. Škoda byla odhadnuta na částku 

500 tis. Kč. V dalších dnech už opět panovalo vedro s teplotami kolem 30 ºC. 

 

Září 

Mrholení a déšť vystřídalo v závěru měsíce počasí slunečné a teplé – skutečné babí 

léto. 

 

Říjen 

Počátek s průměrnými teplotami kolem 13 ºC vystřídaly na toto roční období 

vysoké teploty – 20-24 ºC a mnohé meteorologické stanice zaznamenaly teplotní 

rekordy (Javorník 24,4 ºC). 26. a 27. října varoval Český hydrometeorologický 

ústav před silným větrem, který má na naše území dorazit v ranních hodinách ze 

soboty 28. na neděli 29. října. Předpověď se bohužel naplnila, vichřice řádila na 

celém území republiky, profesionální i dobrovolní hasiči vyjížděli ke stovkám 

zásahů, tisíce domácností zůstaly bez elektrického proudu, vlaková doprava byla 

přerušena na desítkách regionálních tratí (popadané stromy), neprůjezdná byla i trať 

od Mohelnice do Olomouce, Ostravy a na Slovácko. Cestující, kteří zůstali 

„uvězněni“ na vlakovém nádraží v Olomouci, si v televizní reportáži stěžovali 

především na nedostatek informací.  

 

Listopad 

Listopadová rána byla dost mlhavá, někdy mlha v Hněvotíně vydržela až do 

poledne. Závistivě jsme mohli ve zpravodajství ČHMÚ sledovat záběry sluncem 

zalitých vrcholků českých i moravských hor. Inverze vládla několik dní.  V závěru 

měsíce se teploty pohybovaly kolem 3 ºC, mrholení přecházelo v silnější déšť a 

v noci na 30. listopadu začalo sněžit. Sněžilo celý den, ale sněhová pokrývka 

vydržela jen krátce. 

 

Prosinec 

Jen málo dní bylo slunečných, po většinu dní zatažená obloha a poměrně časté 

mrholení, či dokonce déšť ničím nepřipomínaly zimu. A bílé Vánoce? To už vůbec 

ne. Pouze ve dnech 18. – 20. prosince se noční teploty pohybovaly kolem -4ºC. 
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ZÁVĚR 
 

Po úspěchu v soutěži Vesnice roku Olomouckého kraje v minulém roce se mohlo 

zdát, že bude chvíli trvat, než tento úspěšný rok překonáme. Ale rok 2017 nezůstal 

v ničem pozadu. Zapíše se do historie obce především jako rok, v němž do 

Hněvotína zavítal prezident České republiky Miloš Zeman. Jeho návštěva 

znamenala ocenění práce všech, kdo se jakýmkoliv způsobem podílejí na rozmachu 

Hněvotína, ať jsou to členové zastupitelstva, nebo i členové zájmových sdružení a 

organizací, jejichž „zapálení pro věc“ je velké.  
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SEZNAM PŘÍLOH DO KRONIKY 2017 

 

1. Fotokopie článků z Olomouckého deníku – Jak jsme žili…  

 

2. Fotokopie článku z Olomouckého deníku – V Hněvotíně 

rostly… 

 

3. Výstřižek z Lidových novin – Co nás učili uprchlíci z Kosova 

 

4. Výtisk Práva z 24. 5. 2017 – útok v Manchestru 

 

5. Výtisk Lidových novin – „demise“ premiéra Sobotky 

 

6. Sportovní den obce – plakát 

 

7. Pozvánka – 125. výročí založení SDH; Seznam oceněných 

pamětní medailí při příležitosti 125. výročí SDH 

 

8. Pozvánka – Ples fotbalistů FC Hněvotín 

 

9. Pozvánka – Pyžamový ples 

 

10. Plakát – Fit Run Hněvotín 

 

11. Plakát – Novoroční ohňostroj 

 

12. Plakát – Divadelní spolek Bukovany Strašidlo Cantervillské  

+ program 

 

13. Plakát – Taneční kurz pro dospělé 

 

14. Plakát – Taneční kurz pro děti 

 

15. Plakát – Jožka Černý 

 

16. Fotografie – prezident Miloš Zeman 

 

17. Podklady pro kroniku – zápis FC Hněvotín, Spolek ProVás 

Fotokronika 

 

 
 

Pozn. Přílohy uloženy v archivu Obecního úřadu Hněvotín. 
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SEZNAM ZKRATEK 

 

 

ADSL  Asymetric Digital Subsriber Line Technology 

(asymetrické digitální účastnické připojení) – technologie, 

která umožňuje vysokorychlostní přenos informací po 

telefonní lince 

ČR Česká republika 

ČEZ České energetické závody 

ČSSD Česká strana sociálně demokratická 

ČSÚ Český statistický úřad 

FK Fotbalový klub 

GB Gigabyte – jednotka velikosti paměti neboli jednotka 

množství dat 

HC Hockey club 

KSČM Komunistická strana Čech a Moravy 

KDU- 

ČSL    

Křesťanská a demokratická unie – Československá strana 

lidová 

Kb Kilobit – jednotka paměti 

ODA Občanská demokratická aliance 

ODS Občanská demokratická strana 

STAN Starostové a nezávislí 

SDH Sbor dobrovolných hasičů 

SK Sportovní klub 

TJ Tělovýchovná jednota 

Wi-Fi Označení pro bezdrátové technologie určené pro domácí 

lokální sítě a různá mobilní zařízení 

s.r.o.        společnost s ručením omezeným   
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Kronika obce Hněvotín za rok 2017 obsahuje 40 stran. 

 

 

 

 

 

Zápis do kroniky obce Hněvotín schválil starosta obce Ing. Jaroslav Dvořák 

dne 18. června 2018. 
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